
Notatka ze spotkania w Fundacji na rzecz Nauki Polskiej 
 
9 grudnia 2004 roku przedstawiciele Rady Wykonawczej (Ewa Dobrzyńska-Lankosz, Artur 
Jazdon i Jolanta Stępniak) spotkali się z Prezesem Fundacji na rzecz Nauki Polskiej prof. dr 
hab. inż. Maciejem W. Grabskim. Celem spotkania było przedstawienie propozycji 
środowiska bibliotek szkół wyższych uruchomienia nowego programu Fundacji (na wzór 
Librarius i Cerber), który wspomagałby proces digitalizacji w bibliotekach polskich.  
 
Profesor Maciej Grabski z zainteresowaniem wysłuchał informacji o działaniach Konferencji 
Dyrektorów Bibliotek Szkół Wyższych, o wspólnie podejmowanych inicjatywach (takich jak 
Analiza funkcjonowania bibliotek naukowych, czy wspólnie tworzonych konsorcjach). 
Podczas rozmowy podkreślano znaczenie inicjatyw środowiskowych dla rozwiązywania 
wielu problemów w funkcjonowaniu bibliotek wspomagających działalność naukową i 
dydaktyczną uczelni.  
 
Przedstawiciele Rady przedłożyli projekt programu, w ramach którego można byłoby się 
ubiegać o środki na zakup sprzętu i oprogramowania, który posłuży do zachowania  zbiorów 
o charakterze narodowego lub światowego dziedzictwa kulturowego i naukowego poprzez 
jego digitalizację i zapisanie na elektronicznych nośnikach informacji oraz dla tworzenia 
warunków technicznych opracowania i udostępniania zbiorów w wersji elektronicznej. 
Przedstawiony projekt został przyjęty z dużym zainteresowaniem. Profesor Maciej Grabski 
wyraził uznanie dla naszej inicjatywy, która zbiega się z oczekiwaniami Fundacji promującej 
współpracę środowisk. Również wskazana przez nas problematyka — digitalizaji zbiorów — 
uznana została za ważną i zgodną z potrzebami i oczekiwaniami środowisk naukowych. 
Podczas prezentacji projektu koncentrowano się na dotychczasowych dokonaniach bibliotek 
w tym zakresie (na przykładzie Wielkopolskiej Biblioteki Cyfrowej). Wskazano na 
konieczność koordynacji podejmowanych przez biblioteki prac oraz warunek respektowania 
praw autorskich przy digitalizacji i udostępnianiu zasobów elektronicznych.  
 
Prezes Fundacji Profesor Maciej Grabski przyjął projekt wyrażając nadzieje, że po 
dokładniejszym zapoznaniu się z przygotowanymi materiałami i przeanalizowaniu 
możliwości Fundacji w zakresie uruchamiania nowych programów, będzie możliwa realizacja 
przedstawionych zamierzeń. 
 
(Opracowała Jolanta Stępniak) 


